
Seniorrådet i Gladsaxe

Medlemmer:

Afbud: 

Dagsorden til møde i Seniorrådet 25. oktober 2023 kl. 
09.30-12.00
Mødet afholdes i lokale 2608 (Gladsaxeværelset) 

Dagsorden:

Kl. 9.30-9.33 Godkendelse af dagsordenen 1.

Ændring til dagens dagsorden:
Mødet starter til oprindelig tid kl. 09.00 med drøftelse af to høringssvar Seniorrådet skal havde 
udsendt.
HCK har udarbejdet et udkast til høringssvaret vedrørende rammevedtægter og dialogmøder for 
beboer- og pårørenderåd. Seniorrådet drøfter udkastet og kommer med input til høringssvaret. 
Rådet når til enighed om et endeligt høringssvar som sendes videre til forvaltningen.

Seniorrådet har ligeledes modtaget en høring vedr. busændringer i forbindelse med letbanens 
åbning i 2025. JG er tovholder for udarbejdelse af høringssvaret, som skal sendes til forvaltningen 
inden 5. november.
Det forventes at den endelige politiske behandling af sagen vil foregå i starten af 2024, her vil 
indsendte høringssvar indgå i sagen.

Kl. 9.33-9:35 Godkendelse af referat og opfølgning

Godkendt.

2.

Kl. 9.35-9.45 Gennemgang af Sundhed og rehabiliteringsudvalgets dagsorden

Punkt 2 - Opfølgning på ture og rejser for selvhjulpne pensionister
Grundet lav tilslutning til højskoleopholdene besluttede Sundheds- og Rehabiliteringsudvalget i 
slutningen af 2022, at ophører disse. Social- og Sundhedsforvaltningen har hertil fulgt antallet af 
tilmeldte borgere på Danmarksture og udlandsrejse i 2023, og da borgertilslutningen til begge 
aktiviteter har vist sig været høj, anbefaler forvaltningen, at kommunen bliver ved med at afholde 
Danmarksture og udlandsrejse for selvhjulpne pensionister. 

Seniorrådet drøfter hertil om vedlagte tabel over tilmeldinger, kan være en indikator for en skjult 
efterspørgsel på nogle af turene. Seniorrådet kontakter Seniorkonsulent Ea L. Elsborg og undersøger 
om der har været mange på venteliste på turene.

Kl. 9.45-10.00 Høring vedr. rammevedtægter og dialogmøder for beboer- og pårørenderåd

Grundet ændring i mødetidspunktet, er dette punkt drøftet under punkt 1.
  

3.

Referat af 25. oktober 2023
2. november 2023 12:47
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Kl. 10.00-10.10 Gensidige korte meddelelser, som ikke kan udveksles pr. mail v/alle4.

Info fra beboer- og pårørenderåd:

- Kildegården v/PM: På mødet var der opfølgning på Kildegårdens Living Lab og udmeldingen er, at 
det fungere godt og efter hensigten. 

•

- Møllegården v/JG: Beboer- og pårørenderådet på Møllegården orienteres om at er der afholdes 
stormøde med Thomas Gorlén 20. september 2023 og at mødet er tiltænkt beboere og pårørende. 
JG opfordrede hertil, at ældreboligerne også bliver inviteret med for, at skabe fællesskab. Lederen af 
Møllegården ville tage det med videre til næste gang, der afholdes lignende.

- Rosenlund v/JH: JH har haft lignende forespørgsel som JG angående muligheden for af 
ældreboligerne der ligger rundt om Rosenlund, kan deltage i aktiviteterne på Rosenlund. JH forsøger 
løbende at være i dialog med Rosenlund om dette. 

Seniorrådet vil undersøge om der er en særlig grund til, at ældreboligerne på nuværende tidspunkt 
ikke deltager i disse arrangementer. Seniorrådet ønsker, at invitere Herle Klifoth med på næste 
Seniorrådsmøde til en drøftelse herom.

- Bakkegården V/LS: De ændrede rammevedtægter for beboer- og pårørenderåd drøftes på mødet. 
Rådet tilkendegiver, at det vil være acceptabelt med et årligt møde mellem rådene og politikkerne, 
ud fra de ændringer der er fremlagt.

• MV: Har modtaget en henvendelse for en borger, som har efterspurgt om Seniorrådet tager sig af 
brandsikkerheden på plejehjemmene. MV orientere hertil borgeren om at dette ikke er noget 
Seniorrådet tager sig af, men Seniorrådet aftaler at de tager borgerens forespørgsel med videre til 
næstkommende møde i beboer- og pårørenderådet. 

Kl. 10.10-10.25 Budgetønsker til næste år?
Seniorrådet drøfter mulige ønsker til næste års budget. Forslagene oplistes nedenfor og punktet 
sættes på dagsorden igen i november, for løbende at drøfte relevante forslag.  

- Pårørendepolitik
- Tilskud til aktiviteter for beboere i ældreboliger, der ligger på samme matrikel som plejeboligerne 

5.

Kl. 10.25-10.35 Ideer til fremtidige temamøder:6.

LS: har været i dialog med Karen Henriksen fra Københavns Kommune, angående mulighederne for 
oplæg/inspiration til etablering af bofællesskaber. 
Seniorrådet drøfter videre om oplægget fra Karen skal arrangeres som et foredrag for seniorerne i 
Gladsaxe Kommune, eller om Karen i første omgang skal inviteres med på et af Seniorrådets møder i 
2024.

•

HCK: Pårørendepolitik med inspiration fra andre kommuner - eventuelt fra Odense Kommune.•

10.35-10.45 Pause7.

10.45-10.50 Input til presseudvalget 8.
Kommunikation til pressen, hvordan kan Seniorrådet blive mere synligt?

MV: Har udarbejder et indlæg til bagsiden af 60+ vedrørende aktiviteter for seniorer.
Seniorrådet ønsker at der til næste udgave af 60+ til april, bliver udarbejdet et indlæg om 
pårørendepolitik. 

10.50-11.05 Seniorrådets samarbejdsmøder:9.
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Planlægning af møde med Ældresagen: LS havde aftale et møde med formanden og næstformanden 
fra Ældresagen, men dette blev desværre aflyst. LS vil forsøge at aftale et nyt møde med 
Ældresagen.

•

Kvartalsmøder med Vestegnskommuner: Intet nyt på dette punkt, da møde afholdes på samme 
tidspunkt som dette seniorrådsmøde.

•

Region Hovedstaden, Nord: Intet nyt.•

Handicaprådet inviterer til dialogmøde om rollen som pårørende, tirsdag den 7. november 2023 kl. 
17-20 på Kellersvej. Flere af Seniorrådsmedlemmerne har tilmeldt sig mødet.

•

Samarbejde med Convey ehealth v/Frederikke Jørgensen: JH og JG er repræsentanter for 
Seniorrådet, i det fremtidige samarbejde med Convey ehealth. Første møde blev afholdt 16. oktober, 
hvor Frederikke kommer med en opdatering på deres prototyper som stadig er under udarbejdelse. 
Det aftales på mødet af JH og JG skal afprøve prototyperne og teste brugervenligheden.

•

11.05-11.30 Boliger for seniorer med fokus på fællesskab 
Kommunaldirektør Ulrich Schmidt-Hansen og teamleder i Byplan og Landskab Pernille D. 
Hummelmose er inviteret til dette punkt.

10.

En af seniorrådets mærkesager er at få etableret flere boliger for seniorer med fokus på fællesskab i 
Gladsaxe og Seniorrådet har i den forbindelse fokus på, hvilke muligheder der er for dette på 
Ringbogrunden, hvor udmeldingen fra politikerne har været, at der blandt andet skal etableres 
200-300 boliger.

MV præsenterer seniorrådets mærkesag om seniorbofællesskaber og deres løbende dialog med 
Kuben, som Seniorrådet har brugt til sparring i opstartsfasen til dette emne. Seniorrådet ønsker at 
seniorboliger tænkes ind i Ringbo-projektet, hvilket også er grunden til at Ulrich og Pernille er 
inviteret med, på dette møde. 

Ulrich orienterer om, hvor lange de er i processen med Ringbo. Der er truffet politisk beslutning om 

at der skal bygges en tresporet skole, et svanemærket børnehus og en idrætsfacilitet med fokus 
på indendørs atletik, på grunden. Det planlægges også, at der opføres 200-300 boliger, da det er 
vigtigt at der er liv i kvarteret hele dagen og hele året. Resten af 2023 arbejdes der hen mod et 

forslag til en helhedsplan, der behandles politisk og sendes efterfølgende i offentlig høring primo 

2024. Helhedsplanen forventes politisk vedtaget inden sommer 2024.

Det er hertil også politisk besluttet, at der skal nedsættes et §17 stk. 4 udvalg. Udvalget har blandt 
andet til opgave at undersøge hvilke boligformer, der kan være interessant at se på i Ringbo-
projektet. Udvalget skal gå i dialog med relevante interessenter og dette forventes at havde opstart 
ved årsskiftet. §17 stk. 4 udvalget skal efter disse undersøgelser komme med anbefalinger til 
politikkerne, til den videre beslutning om området. Det endelige udvalg er ikke fastsat endnu, men 
det forventes at komme til at bestå af politikere og relevante videns personer. 

JG spørg om der kan indtænkes seniorbofællesskaber i andre projekter i kommunen. 
Pernille og Ulrich nævner hertil både Skovbrynet Skole, helhedsplanen for Værebro og Mørkhøj 
Bygade som muligheder for etablering af boliger og potentielt også fællesskaber. Fællesskab tænkes 
her bredt og ikke udelukkende for seniorer.

Ulrich sørger for at §17 stk. 4 udvalget bliver orienteret om Seniorrådets interesse. 

11.30-11.50 Seniorrådet drøftelse om strategi for boliger til seniorer med fokus på fællesskab11.

MV og LS har været til foredrag om "Fremtidens boliger til seniorer". Her bliver der lagt op til at man 
skal se på alle 'typer' seniorer og blande dem i fællesskabet, helt fra de raske seniorer og til de 
seniorer der har behov for mere hjælp i hverdagen. 
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seniorer der har behov for mere hjælp i hverdagen. 
Foredraget havde nogle meget interessante vinkler omkring boliger til seniorerne, som Seniorrådet 
vil tage med videre i deres arbejde med seniorbofællesskaber.  
Vedlagt dette punkt er materiale fra foredraget.

Bilag 12.1 Fremtidens seniorboformer og fællesskaber

11.50-11.55 Followup12.

Normeringer - Flere ældre og færre hænder •
Værdighedspolitik- møde med Visitationen - primo 2024 •
Planlæg besøg på Egegården - planlægges i 2024•
Planlæg besøg på Rosenlund - planlægges i 2024•
Planlæg besøg på Møllegården - planlægges i 2024•
Planlæg besøg på Hareskovbo - planlægges i 2024•
Dialog med leder af hjemmeplejen - Det daglige arbejde •
Flextrafik og arbejdsgangen herom v/LS - planlæg møde i start 2024•
Omsorgstandplejen til borgere i eget hjem - opfølgning/ JG og JH•

11.55-12.00 Bordet rundt13.

Ordstyrer: Hans Christian Kirketerp-Møller 
Referent: Maria Knudsen 

Med venlig hilsen

Minna Vadskjær

  

Seniorrådets møder: 
25/1, 22/2, 22/3, 26/4, 24/5, 23/8, 30/8, 13/9, 27/9, 25/10, 22/11, 29/11, 20/12
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